
CURSO 2022-2023



1. Índice...................................... 2
2. Editorial .................................. 3 
3. 3 anos .....................................4 
4. 4 anos .................................... 6
5. 5 anos ...................................  10
6. Primeiro ................................. 14
7. Segundo ................................. 18
8. Terceiro ................................. 22
9. Cuarto .................................. .27
10. Quinto ....................................31
11. Sexto .................................... .35
12. Dinamización ...........................42
13.BiblioSinde ..............................44
14.Voz Natura .............................. 48



EDITORIAL

Este curso estivo marcado por dous feitos primordiais.
Por un lado, regresamos á ensinanza tal e como era con anterioridade á pandemia.
Rutinas tan frecuentes como a mistura de alumnado da mesma etapa no patio ou a
realización de celebracións abertas a toda a comunidade volveron ser posibles tres
cursos despois. Ás veces cousas sinxelas achégannos momentos de ledicia que non
gozamos plenamente por ser tan habituais. Agardemos que os malos momentos da
pandemia nos sirvan para aprender a valorar as pequenas cousas do día a día.
Por outra banda, atopámonos na implantación dunha nova lei educativa: novos
contidos, novas metodoloxías, novas materias,... novidades pero tamén cousas que
non cambian. E algo do que de momento, e por sorte, non cambia é o traballo
coordinado de todos os grupos de alumnado e profesorado nunha temática común
cada curso. A metodoloxía LOMLOE recomenda “a realización de proxectos
significativos e de actualidade que partan dos coñecementos previos do alumnado e
do seu contorno próximo, así como dos seus centros de interese, os cales fomentarán
a súa curiosidade e a motivación pola aprendizaxe”, por este e outros motivos se
decidiu poñer como elemento central do proxecto de biblioteca “Redescubrindo A
Guarda” no que cada clase enfocou parte do seu traballo en temas a un tempo
relacionados e tamén diversos como a historia, edificacións relevantes, persoas
destacadas, gastronomía ou o mundo mariñeiro.
No novo número de “Fala o Sinde” poderedes ver isto e outras moitas cousas aínda
que nunca será posible recoller o inmenso traballo realizado por alumnado,
profesorado e familias.
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AS NOSAS CONSTRUCCIÓNS

NA CLASE DE 4 ANOS
GÚSTANOS MOITO
CONSTRUIR  COS
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QUE TEMOS NA AULA



4 ANOS



1º ANALIZAMOS A OBRA:
INSTRUMENTOS, RÁPIDO-
LENTO, AGUDO-GRAVE...

 ARTISTEANDO EN 6ºEI

AO RITMO DE A.VIVALDI,
REPRESENTAMOS O INVERNO:

2º LEMOS O CONTO "CON
TANGO SON TRES"

3º REPRESENTAMOS A
ESTACIÓN DE FORMA LIBRE

CON ELEMENTOS SOLTOS

A NEVE CAÍNDO
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1º COMPARAMOS A OBRA
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2º IDENTIFICAMOS
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PRIMAVERAIS  

A TORMENTA

AS FLORES ABRINDO

3º REPRESENTAMOS  O
PERCIBIDO:

A HERBA CRECENDO

O INVERNO REMATOU E 
A PRIMAVERA CHEGOU PERO 

O RITMO DE VIVALDI CONTINUOU
 



O ARCO DA VELLA 

OS INSECTOS VOANDO

O SOL SAÍNDO

AS CORES BRILLANDO



OS NENOS E NENAS DE 1º



VISITAMOS...







EU DE MAIOR QUERO SER...
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3º DE PRIMARIA
En 3º, todos os días facemos unha asemblea na que contamos

as cousas que nos suceden. Algunhas delas, recollémolas

como noticias e con iso temos un xornal moi particular. Aquí

tedes unha mostra. 











4º E.PRIMARIA
No mes de Maio fomos de excursión a Viana

do Castelo, co grupo de 3º E.P.

Tren: Vila Nova de Cerveira - Viana do Castelo



Visita ao barco Gil Eannes
(Antigo buque hospital)



Comida, merenda e tempo de lecer



Visita ao museo de chocolate



FESTAS GASTRONÓMICAS GUARDESAS

Neste pobo celébrase a Festa da lagosta, os días 6 ,7 e 8 de xullo
no porto a carón da lonxa. 

Aquí, poderás degustar unha lagosta acompañada dun bo viño do
Rosal.

 
SABÍAS QUE ...

 

Esta festa celébrase dende 1991.
 

As lagostas poñen os ovos baixo a terra.
 

Esta especie pode chegar a vivir 140 anos. 
 

Dependendo do seu tamaño poden poñer entre 200 ou 1.000 ovos. 
 

Polo día están escondidas nos seus refuxios e pola noite saen
buscar alimentos .

 

Este ano o proxecto do cole foi "Redescubrindo A Guarda".
 Concretamente nós, centrámonos na gastronomía e  no deporte,  
coa finalidade de coñecer  diferentes pratos e deportistas da
zona.

Tamén comezamos a participar na elaboración de diferentes
seccións da radio Papaventos.

 
 
 
 
 
 
 
 

5º E.PRIMARIA



A festa do peixe espada celébrase os días 29, 30 e 31 de xullo na
nosa vila.

 
Neste evento culinario poderemos degustar nos restaurantes

colaboradores deliciosas tapas de peixe espada.
 

Sabías que?
O peixe espada máis pesado capturado no mundo pesou 536 Kg en

Chile no ano 1953.
 

Este peixe pode alcanzar máis de 100 km/h
debido á súa aleta caudal e pode vivir máis de 5 anos.

 

Ten unha cola robusta que lle permite realizar grandes saltos no
aire.

 

Estes dous pratos pódense acompañar dun bo doce galego e
tradicional do noso municipio, a rosca de xema.

 
Cal foi o establecemento que a creou?

Hai diversas opinións, porque algúns pensan que foi a
pastelaría Montserrat, e outros pensan que foi a pastelaría

Estévez.
 

En que ano se creou? Creouse no ano 1956.
 

Canto custa unha rosca?
Unha rosca custa sobre 20 euros.

 
Canto pesa unha rosca?

Aproximadamente pesa 1 kg
 



A.Quen é a atleta
guardesa que ten o
récord español dos

5.000 metros?
 

D.Quen é o atleta
guardés que logrou

bater o récord galego
dos trescentos metros?

 

B.Cal é a xogadora de
balonmán que milita

actualmente no Málaga e
tamén o fixo no Guardés?

 

C. Cal é a futbolista
guardesa que xogou na

primeira división española
en equipos como o

Valencia?
 

E.Cal é o escalador 
 galego que destaca por

ser subcampión mundial?
 

A. Julia Vaquero   B. Estela Doiro    C. Anair Lomba
  D. Sergio Rodríguez    E. Erik Noya. 
QUEN É QUEN?



Unha das entrevistas máis especiais foi a que lle fixemos ao
noso compañeiro Jorge xa que, este ano, foi galardoado   na
Gala do Deporte da nosa vila.  Algunhas das preguntas que lle
plantexamos foron:

Que deporte fas? Eu fago Skate, un deporte individual que
consiste en deslizarse sobre un Skate, mantendo o equilibrio
e realizando distintos trucos.

Porque fuches elexido na Gala do Deporte?Por que fun unha
vez campión e cinco veces subcampión galego.

Como te sintes cando estás enriba dun Skate?
Pois síntome alegre,seguro e cómodo.

Cal é o teu obxectivo como Skater?Este ano o meu obxectivo é
quedar entre os tres primeiros no campionato galego.

O NOSO INICIO NA RADIO PAPAVENTOS

A finais do mes de febreiro tivemos a sorte de ter connosco
a Damián Alonso, que nos ensinou a traballar coa radio.
Damián Alonso é famoso por dobrar voces de personaxes de
debuxos animados, facer teatro e ser formador de radio.
A partir do obradoiro comezamos a facer parte da radio en
colaboración co alumnado de sexto.
Temos diferentes seccións: de países, teatro, Axenda
Cultural, entre outras.



  Era un agradable día de abril; o aire era cálido, e as árbores estaban en flor. Saía da casa dos
meus avós, onde vivía. Tiña unha vida sinxela ,ata que todo mudou. Unha noite, decidin saír ao
pequeno balcón a observar as estrelas. Encantábame saír a velas, sentía dentro de min unha

enerxía especial, algo que me conectaba con elas. 
Unha lenda que me gustaba dicía que as persoas vivían nas estrelas debido a que eran elexidas

para un cargo especial na galaxia, os chamados “Seres das Estrelas”
-Boas noites, querida. 

-Ata mañá, avóa.
E cando amaneceu, saín da casa. 

-Onde vas tan cedo? 
-Ola avó! A dar un paseo! 

 Cheguei a un campo. Tumbeime, a herba rozábame o corpo. Pechei os ollos, e cando os
abrin...era de noite! 

Xa se vian as estrelas, parecían querer levarme con elas, e eu só pensaba en ir a casa. 
 Cando cheguei só  vin algo que me deixou impactada. A casa, estaba ardendo e co teito caindo. 

-Avós?
Non escoitei nada. Que faría? Entrar. 

 
O lume ardía. Quentábame a pel ata o punto de queimala. O único “refrescante” eran as

lagrimas que caían. Os ollos pechábanseme e perdín o sentido.. 
Ao espertar non estaba aí.

-Ola! Benvida. 
-Onde estou? Que pasou?

-Nun remoto lugar da Vía Láctea! Que morreches, pero tranquila! Estas connosco. Somos
persoas conectadas coas estrelas, e temos que cuidar a outros seres ata que cheguen, como esa

lenda! A coñeces?Observa sen medo, muller! 
A chica, ensinoume onde estaba. No espazo!

Tras pasar o tempo, comprendin que era o meu lugar. 
Ata que naceu outra “elexida”. 

Eras coma min, e, cando chegaches, dixenche: 
 

-Benvida! Antes de nada, gustaríame dicirche a miña historia e logo explicareiche porque estás
aquí. 

-Contame, por favor. 
 

Area Pérez Alonso

 
   



O meu paso polo Sinde
 

Eu son Karen, teño 11 anos, nacín no 2011 e agora mesmo estou en sexto de primaria, levo no Sinde dende
os 3 anos.
 Infantil era moi divertido, aínda non estaban todos os tobogáns e xoguetes cos que xogan hoxe en día os
nenos, recordo como intentábamos collerlles as pelotas aos nenos maiores para xogar, xa que só tíñamos
catro carretillas e pouco mais.

 Primeiro de primaria xa era máis complicado, xa que tíñamos que estudar para os exames, eu non estaba
acostumada a estudar, e aínda que non suspendera ningunha sinatura, as miñas notas ían baixo mínimos.
No recreocollía un par de pelotas e deixáballas aos nenos de infantil.
 En segundo de primaria as miñas notasmelloraron un pouquiño.
 No recreo saltaba a corda e xogaba ao baloncesto cos meus compañeiros, xogábamos todos xuntos.

 Terceiro de primaria empezou normal, pero a mediados de curso dábamos as clases por vídeo-chamada
debido ao COVID-19, nesa época tiña moito tempo libre e empecei a estudar mais, facía os traballos
opcionais e implicábame mais nos meus estudos, empecei a arrepentirme das miñas notas anteriores e
propúxenme sacar boas notas a partir dese día.

 Empecei cuarto de primaria moi feliz de volver a ver aos meus amigos despois da pandemia, empecei a
notar que cada vez menos nenos saltaban á corda e menos nenas xogaban ao baloncesto.

 En quinto deunos clase un profesor novo chamado Elías, dous compañeiros comezaron a levarse mal, e
discutían case todos os días, nós intentábamos que non se pelexaran, pero non sempre o conseguíamos.
 Hoxe estou en sexto de primaria e as miñas notas melloraron bastante, ese par de compañeiros seguen
discutindo, a única diferenza é que xa non o faen tan a miúdo.
 Todo o tempo que estiven neste colexio serviume para facer amigos, aprender moitas cousas, ir de
excursións, facer vídeos, facer curtametraxes, traballar en equipo, facer un guión …
                                                                                      

 KAREN

Cando era pequeno, fixemos moitos disfraces para o entroido. Tamén aprendemos moitas cousas,
como ler, sumar, dividir,… dunha forma divertida e conxunta. Fixemos moitas excursións onde

aprendemos e desfrutamos de actividades como kayak, piragüismo e piscina. Agora de maiores,
seguimos aprendendo  dunha forma divertida e conxunta.

 Agora de maiores, seguimos aprendendo cousas novas como ser locutores de radio e facendo piscina
tódalas semanas cos compañeiros. 

 
 

                                                                                                                   VÍCTOR
 

6ºprimaria



O meu paso polo Sinde
 

   Chámome Santiago Zamora e este é o meu paso polo Sinde. A verdade é que eu só
estiven dous anos neste colexio, pero gustoume moito estar aquí. Recordo que cheguei en
quinto e, por sorte, caínlle ben a todos os meus compañeiros. Eramos 14 nenos e nenas en
total, seis nenos e oito nenas. A verdade é que o pasei xenial en quinto a pesar de cousas

que pasaron, pero iso da igual.
En sexto tocounos de profe  Gloria Inés Vázquez, máis coñecida como Yoya que sería a
profe que nos prepararía para a secundaria. Tamén tiñamos un novo profe de Inglés

chamado Marcos. Ao principio íame un pouco mal pero logo xa non me ía tan mal como
antes. 

Sinceramente a miña clase é moi completa, e como en toda clase, sempre ten que haber
un neno que fae rir a clase e ese neno é Marco. Marco é o típico neno que te fai rir con

calquera cousa que diga.
Un día dixéronnos que ía vir un novo compañeiro, e que despois dunha semana o

coñeceríamos. El chamase Zakaria, non sabe castelá porque é marroquí, pero estao
aprendendo e xa sabe falar un pouco ben.

Neste colexio estouno pasando ben, pero xa falta pouco para a secundaria, así que
aproveitarei os últimos días da primaria.

                                                                                                              SANTIAGO
 

  Eu cheguei a o Sinde no terceiro curso, viña doutro colexio, acolléronme uns compañeiros
moi bos e tamén unha profesora moi agradable.

Unha das mellores experiencias foi cando en cuarto fomos a Baiona. Esa excursión
encantoume!!!!

 
En terceiro, no entroido tivemos un desfile de buzos divertido!!! Por exemplo en vez de levar

unha botella de gas levabamos una botella de auga. Foi moi orixinal.
En sexto, no Nadal, fixemos una obra de teatro do Cascanoces chulísima eu era o

Cascanoces e encantoume.
 

Tamén, tivemos una excursión co profe de Educación Física moi entretida, fomos polo monte
Santa Tegra, e uns cuantos nenos case nos quedamos atrás e nos perdemos.

                  
                                                                                                     NICOLÁS FREIRÍA

  

6ºprimaria



  Empecei no Sinde cando tiña 3 anos, e a miña profesora de infantil foi Begoña e
durante 3 anos deume ela. O que mais me gustou de infantil foron os xogos que

tiña a clase. 
Despois cando pasei a primaria, en   primeiro  e segundo  déronme clase: Javier e
Isa. O que máis me gustou foi non levar deberes durante a semana e só os venres.

 
 En terceiro e cuarto deume Jenny e o que mais me gustou foi a súa forma de

ensinar.En quinto de primaria deume Elías e o que mais me gustou foi que
faciamos cousas moi divertidas con el. E por último en sexto deume Yoya e o que
me gustou mais foi o mural da noite estrelada co monte Santa Trega e co porto.

 
                                                                                                        LINA

  

O meu paso polo Sinde
 

 Nestes anos aprendín moitas cousas cos profesores e cos compañeiros que tiven e teño.
Moitos recordos da miña vida concéntranse niso, aínda que uns non sexan tan marabillosos,

outros merecen a pena. 
 

Neste colexio os profesores e as profesoras son moi bos, pero na miña clase hai nenos de
toda clase: os que falan moito, os dramáticos, os que contestan de mala gana, os que se

portan mal… Os profesores que estaban fartos disto sempre tiñan frases para calmarnos e
tamén para que entendéramos o que explicaban como:” Claro clarinete” que o dicía moito a
profe Jenny. Ou a anécdota como cando á profe Yoya escapoulle o borrador e caeulle pola

ventá. Iso sí que foi gracioso! 
En fin, foron dez anos marabillosos con compañeiros que estarán sempre no meu corazón.

 
  PAULA

   
O meu paso polo colexio foi en 3 anos cando os únicos xoguetes que tiñamos eran balóns
roubados aos maiores e así pasabamos todo o recreo, en 5 anos abrinme a barbilla cun

camionciño.
En primeiro tivemos de titor a Xabier, en segundo tivemos de titora a Isa, en terceiro e

cuarto tivemos de titora a Jenny, en quinto a Elías, e agora a nosa titora é Yoya.
 

No Sinde fixen moi bos amigos e o que me gusta do colexio é que podo estar con eles.
 

                                                                                  NICOLÁS GUERREIRO
  

6ºprimaria



O meu paso polo Sinde
 

 O primeiro día de colexio estaba moi nerviosa pero contenta. Cando chegamos ensináronos as
aulas e presentámonos. En infantil xogábamos moito e foi moi divertido, pero co paso do tempo

comezamos primaria.
  En primeiro de primaria había novas  materias como ciencias, lingua galega e castelá…, aínda así

a min gustábame ir ao cole, pero cada vez íase complicando máis e xa non era tan divertido. 
  En quinto comezamos a facer unha radio escolar chamada Radio Papaventos e comezamos a

aprender a gravar e manexar unha mesa de mesturas. Fomos de excursión á RNE (Radio
Nacional Española) e gañamos un premio cun podcast chamado “De Volta En Volta”. E cun abrir
e pechar de ollos xa estabamos en sexto. Foi o último curso no Sinde! Deume un pouco de pena
porque era o último curso onde estaríamos todos xuntos na mesma clase, pero en xuño iremos a
unha excursión moi chula. Na excursión de fin de curso iremos a Asturias e pasarémolo moi ben.

Agora seguiremos escribindo o futuro, pero noutro sitio
                                                                                                                                 ANTÍA 

 
  

Eu estou no Sinde dende que teño 4 anos,o tempo foi moi largo pero pasou bastante rápido,fixen
moitos amigos,algúns dende pequena e a maioria siguen conmigo,e estou moi agradecida porque

son moi bos amigos.
 Recordo que cando era máis pequena e ía en infantil, algunas amigas e eu  dende o noso patio

chamábamos a miña prima que estaba en primaria.
 Foi moi gracioso cando un ano estabamos no pavillón e no tellado apareceu unha rata,foi para

partirse de risa.
 Tamén huobo anos un pouco malos coma os da pandemia,pero os superamos e volvemos con

moita máis forza que antes.
 Agora este ano é último e non é que sea o mellor pero tampoco é moi malo.Temos a Yoya de
profesora e pasámolo moi ben,como é o último ano temos que aproveitalo ao máximo e polo
menos eu estouno facendo.O Sinde sempre irá no meu corazón,foi unha moi boa parte de min

durante todos estes anos.
 

                                                                                                                                   IRIA
 

O meu camiño polo Sinde
Os primeiros recordos que teño do Sinde son cando empecei en infantil porque coñecín aos meus

compañeiros e compañeiras, algunhas son as miñas mellores amigas. Tamén coñecín a miña
primeira mestra Bego, con ela aprendín a leer e a escribir.

Gustábame as festas que faciamos no Samaín, Nadal, Entroido e Fin de Curso. Os días que nos
levaban de excursión eran moi divertidos.

Tamén recordo a todos e todas os mestres de primaria: Alberto, Javier, Isa, Bea, Jenny, Elías e
Yoya. Tamén me lembro de  que en 5º de primaria fixemos o corto chamado Illadxs, a experiencia

foi incrible. Paseino
moi ben no Sinde, ainda que tamén estudei moito. É o mellor cole!

                                                                                                                              DANIELA
 

6ºprimaria



O meu paso polo Sinde
 

  A Guarda é un lugar fermoso, pero sen duda o mellor colexio da guarda é o Sinde, o meu
colexio.

Un dosmeus recordos favoritos do Sinde écando estiven na clase de4º, que sempreque viña
unhaprofesora a clase, Jenny distraíase e deixabanos a clase de xogos, e case sempre nos

deixaba.
Un dos meus recordos que prefiro non recordar,é a clase de matematicas en 3º, sempre puñan

exercicios dunhas cousas que non se me daban nada ven .
Primeiro foi moi divertido e segundo non estivo nada mal e 5º tampouco, e sobre 6º, bueno,

creo que o que mais me gustou de 6º foi facer a noite estrelada ca Guarda, quedou fermosa.
Gustoume moito este colexio, e sen olvidar que durante 3 anos dous meus estudios ali o meu

avó era o director, porque sempre cando iba comer a casa da avoa o meu avó e eu xogábamos
un xogo polo camino para casa.

O Sinde sen duda é o meu colexio favorito, encantoume todo aquí, e moitas gracias os meus
profesores.

NEREA

    
    No ano 2014 comencei a miña aventura escolar no Sinde, como non fora a ningunha gardaría foi un
descubrimento para min compartir tanto tempo con novos nenos que acabaron converténdose nos meus

mellores amigos .
 Este son eu o meu primeiro dia de Cole:

 
A nosa profe Bego de infantil foi a mellor do mundo!!

 
Despois tivemos de Profes a Javier e Isa, a Jenny, logo a Elias co que primeirocomenzei moi mal e despois

descubrin que foi un dos mellores profes e por dato curioso no último día do colexio reventamos a parede o
despegar os cadros que puxeramos pegados nela. 

 
E o mellor de todo!!!!Somos os últimos alumnos de Yoya!!Asi que seguro que non se vai a esquecer de nós, e

ademáis, vai levarnos de excursión!!!   
                                                                                                         MARCO

 
 

      

6ºprimaria



O meu paso polo Sinde
 

    
 

Cheguei ao Sinde no 2013, en terceiro de E. Infantil. 
Recordo que os da clase xogabamos a camiñar ata a porta da Horta de Elsa, que por
aquel entonces, estaba chea de lixo, non estaba reformada e non se podía pasar.
Quedábamos na porta e alguén gritaba: “Que ven o Lobo!!!!” e saíamos correndo. Nas
clases, faciamos fichas de escribir palabras, e logo xogábamos. Merendábamos nas
clases e saíamos ao patio. Alí tiñamos bonecas, peluches e carretillas. Aunque non
tiñamos a casiña, nin o tobogán, nin nada diso, pasábamolo xenial. A veces, colliamos
pelotas dos de primaria, pero logo  devolvíamolas. A nosa profe foi Bego. 
En Primeiro e Segundo tivemos de mestres a Xavier e a Isa Trini. En Nadal, fixemos
unha obra de teatro, a do Nadal de Scrooge , era unha ONG e unha narradora. 
En Terceiro e Cuarto tivemos a Jenny. Foron os cursos “especiais” debido á pandemia. 
En Quinto tivemos de profe a Elías. Aprendemos a grabar a nosa radio! A Radio
Papaventos! Finalmente… CHEGAMOS A SEXTO! 
Dannos a noticia de que...En fin de curso, iremos a Asturias! Tanto nos, coma Quinto
aforramos un montón! E agora…. Marchamos ao insti! 
A veces penso en que non vou ver aos amigos que teño noutros cursos ou profes, ainda
que teño moitas gañas de empezar a ESO. 
E, os vou dar un consello, disfrutade tanto o que poidais estar no cole!
Da igual se estás empezando Primaria, Infantil, ou se pasas para Sexto ou mesmo ao
Instituto, ou se eres profe, disfrutade! 
Porque, crédeme, que o tempo, pasa voando. 

                                                                                                                        AREA

 
 

    
El colegio sinde es un colegio donde llevo más de 9 años estudiando ahí desde

tercero de infantil hasta sexto.
Empecé en infantil y todo era muy fácil, no había tantos conflictos y lo

pasábamos bien,hasta que empezó primaria. Yo era un niño al que  le costaba
mucho concentrarse ,fue un gran cambio, era de los peores de la clase. Fueron

pasando los años y empecé a saber estudiar en cuarto noté un gran cambio y me
tocó con Jenny mi profesora favorita por el momento. Pero cuando empezó quinto

fue lo peor el cambio más fuerte, no estaba acostumbrado a tantos deberes,
exposiciones etc. En ese momento odiaba a Elías pero hoy en día le daría las

gracias por prepararme tan bien para los cursos siguientes.
Llegó sexto y no voy a mentir, pero creo que no me estoy esforzando lo suficiente.
En mí opinión el colegio está bastante bien pero hay cosas a veces muy injustas,

pero hay otras cosas que me gustaron en comparación de otros coles.
                                                                                                          

 MARTÍN
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  Letras Galegas 2023
 Este ano as Letras Galegas adícanse a Francisco Fernández Del Riego,

no cole adícamoslle un recuncho.

  

   Dende os equipos de Dinamización da Lingua Galega dos centros públicos da Guarda
(CEIP Plurilingüe As Solanas, CEIP A Sangriña e CEIP Manuel Rodríguez Sinde)

decidimos deseñar diferentes marcapáxinas interactivos, cada marcapáxinas ten un
código QR que te levará a diferentes curiosidades sobre este escritor homenaxeado.

  



A finalidade é agasallar as diferentes persoas interesadas, polo
que decidimos mesturar todos os marcapáxinas en diferentes

caixas e repartilas por diferentes recunchos do noso pobo.
 



 ciencia
 cómic

 saúde

fixemos obradoiros de...

en bibliosinde 
aprendimos e descubrimos sobre...

o samaín

o inverno

o amor

a primavera a diversidade

 radio

as tic



xogamos e construimos...
árbores de

nadal

convertímonos en...

xornalistas e poetas

compartimos...

lecturas

e xogos

espazo creativo



pdi: redescubrindo a aguarda
os reporteiros chegaron ata...

visitamos moitos lugares do noso pobo

descubrimos recunchos para ler 



creamos o museo da muller guardesa

e ata tivemos unha troulada escolar no monte

as bandas dos coles 

merenda popular

a música e a baixada

artista, alcaldesa, redeira, 
patroa de barco, aventureira e deportistas

reproducimos obras de arte



A horta de
Elsa

 

Un ano máis a nosa horta foi
recibindo cultivos de tempada.

Seguimos coidando o recuncho de
Elsa e como novidade temos a

árbore da moreira para alimentar os
nosos vermes de seda.

 



-Azucre
+Saúde

 

Coa campaña
 -Azucre  + Saúde 

 pretendemos concienciar
sobre o exceso de azucre que

consumimos diariamente. 
Todo o alumnado participou

no obradoiro práctico. 



Puxemos en marcha o proxecto "Recreos Residuos Cero",
coa intención de reducir o lixo que xeramos. 
 En outubro recollemos nun só día 3.4 kg de lixo. En maio:
2 Kg.  Melloramos moito, pero aínda nos queda moito por
reducir para chegar a 0! 

 

Este curso retomamos a compostaxe  dos residuos
orgánicos. 



Naturalizando
o patio

 




